
 
ID Fractie Vraag Antwoord Agendapunt 
102 SP Is er al duidelijkheid uit Den Haag wat 

betreft bezuinigingen op sport? Zo ja, 
wat weten we tot op heden? En is het 
nu bestaande budget toereikend bij de 
start van deze notitie of staan we bij 
voorbaat al in de min? 

Hierover is nog geen duidelijkheid gegeven 
vanuit Den Haag. 
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101 SP 1.  Waar kunnen wij zien dat er ook 
aan onze gehandicapten sporters 
gedacht wordt?  2.  Is er bekend 
hoeveel verenigingen ook faciliteiten 
hebben voor gehandicapten sporters en 
om hoeveel gehandicapten sporters het 
gaat in onze gemeente? Kunt u hier 
een overzicht van verstrekken?  3.  Zou 
dit ook meegenomen kunnen worden in 
de onderzoeken die gedaan worden? 
(Dit in het kader van de Paralympische 
spelen, breedte en topsport voor 
iedereen) 

1.  Dit komt terug in de uitgangspunten van 
de startnotitie.  Daarnaast staan er 
gegevens over de mogelijkheden voor 
gehandicaptensport in bijgevoegde 
presentatie.   2. Op www.unieksporten.nl 
vindt u verenigingen/aanbieders die aanbod 
hebben voor gehandicapten sport.   In april 
2024 is in gemeente Heerenveen extra 
aandacht voor deze doelgroep geweest in de 
maand van aangepast/inclusief sporten.  
Daarnaast kunnen verenigingen voor het 
toegankelijk maken van hun accommodatie 
subsidie aanvragen.   3. Deze doelgroep 
heeft al een prominente rol gekregen. In 
april is de maand van aangepast/inclusief 
sporten georganiseerd. Er is sinds 2023 een 
buurtsportcoach gericht op aangepast 
sporten.   In eventuele toekomstige 
onderzoeken kunnen we extra aandacht 
vragen voor deze doelgroep. 
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100 PvdA Zijn er cijfers bekend hoeveel mensen 
er in Heerenveen worden uitgesloten 

Niet op lokaal niveau.  Dit heeft te maken 
met sociaal veilige sport. Een van de 
belangrijke thema’s in de startnotitie sport 

Commissie SAZA 09-09-
2024 6. Startnotitie 
sport- en beweegbeleid 



 
ID Fractie Vraag Antwoord Agendapunt 

van sport op basis van geloof, 
geaardheid, armoede, etc.? 

en bewegen (en het sportakkoord).  Dit sluit 
aan bij onze uitgangspunten 1, 2 en 3. 
Inclusief sporten is een belangrijke pijler van 
deze startnotie.   Sportklimaat - Veilig 
voelen | Sport en bewegen in cijfers  Feiten 
en cijfers- Centrum Veilige Sport Nederland 

99 PvdA Kan er worden aangegeven welke 
doelgroepen er worden betrokken bij 
de participatie en hoe de behoefte 
wordt achterhaald? 

We spreken met verenigingen, minima, 
jongeren, ouderen (p. 10 startnotitie). 
Daarnaast 0-4 jaar, 4-12 jaar, 18+ en 
inwoners met een beperking en de 
individuele sporter. Ook gaan we met een 
communicatieplan werken om de 
verschillende doelgroepen, door 
raadscommissie genoemd tijdens de 
informatiebijeenkomst sport, d.d. 4 
december 2023, op een juiste wijze aan te 
laten sluiten. 
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98 PvdA Wat is er uit het lokale onderzoek 
gekomen om Heerenveen te blijven 
profileren als sportgemeente? 

Er is geen onderzoek naar de wens om 
Heerenveen als sportgemeente te blijven 
profileren.   Er zijn onderzoeken rondom 
Sportstad en de verenigingen.   We hebben 
tegenwoordig een 2-jaarlijks overleg met 
onze sportpartners waarin we hierin meer 
structureel de samenwerking zoeken. 
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97 PvdA Hoe ziet het verenigingsonderzoek er 
precies uit en wat wordt er opgehaald? 
Wat is de reden dat er 100 
verenigingen worden aangedaan? 

Het onderzoek richt zich op de behoefte, 
wensen en ambities van sportverenigingen in 
de gemeente Heerenveen. Tevens 
informeren we hen over 
ondersteuningsmogelijkheden van het 
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sportakkoord en de clubondersteuner. Het 
gaat om ca. 115 verenigingen in de 
gemeente Heerenveen waarbij 
Clubondersteuner prioriteiten kan geven.  
Twee kwartiermakers gaan bij de 
verenigingen langs voor een gesprek. De 
uitkomsten worden gebruikt om de inzet van 
de clubondersteuner te kunnen verstevigen 
en als input voor het nieuwe beleid.  Team 
buurtsportcoaches heeft een verenigingslijst 
opgesteld. Hieruit zijn ca. 120 verenigingen 
gekomen. Niet alle verenigingen hebben 
behoefte aan een gesprek. 100 
respondenten geeft een realistisch beeld van 
de behoefte, wensen en ambities van 
verenigingen. verengingsleven. 

96 PvdA Hoe zeker is de gemeente van de Spuk 
gelden van de specifieke uitkering 
brede regeling combinatiefunctionaris? 

In den Haag zijn er nog geen definitieve 
besluiten genomen dat de SPUK BRC niet 
wordt verlengd na 2026. Wel zijn er geluiden 
dat de nieuwe coalitie de SPUKS wil 
overhevelen naar het gemeentefonds. Met 
een opschalingskorting van 10%. Zie ook 
vraag 91. 
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95 PvdA Hoe verhouden alle sportorganisaties 
en accommodaties zich tot elkaar en 
tot de gemeente? 

In het nieuwe sport- en beweegbeleid wordt 
ingezet op de kwaliteiten van de 
sportorganisaties en accommodaties in de 
gemeente Heerenveen. 
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94 FNP Is der yn it nije sportbelied genôch 

oandacht foar de yndividuele sporter. 
Dus sporters dyt net lid binne fan in 
klup of feriening? 

De individuele sporter nemen we mee in de 
gesprekken met verschillende doelgroepen.  
Specifiek is er voor deze doelgroep aandacht 
o.a. in de zin van inrichting openbare ruimte 
en inzet van commerciële aanbieders. 
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93 FNP De finansiering fan it sportbelied falt of 
stiet mei de Spuk jilden sa docht yn it 
útstel bliken.  Hoe kinne we der foar 
soargje dat we net ôfhinklik binne fan 
de spukjilden? 

Zie antwoord 96 Commissie SAZA 09-09-
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92 GBH Voldoet de ijshockeyhal aan de 
(wettelijke) vereiste vergunningseisen 
om wedstrijden met publiek te kunnen 
houden? Nu en ook na 2026? 

Ja, door de onlangs uitgevoerde 
werkzaamheden in combinatie met een 
monitorings- en sneeuwprotocol voldoet de 
hal tot en met april 2028. Dit kan wijzigen 
als zich tijdens de monitoring gewijzigde 
omstandigheden voordoen. Dit is momenteel 
niet de verwachting. Voor de periode vanaf 
2028 moet de raad keuzes maken. Die 
worden voorgelegd bij de integrale afweging 
Perspectiefnota 2025. Vooruitlopend hierop 
wordt een separaat raadsvoorstel in de raad 
gebracht (planning maart 2025). 
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91 GBH 1. Wanneer komt deze SPUK te 
“vervallen?”  2. De SPUKS worden 
overgeheveld naar het gemeentefonds 
(met een opschalingskorting van 10%). 
Wat zijn de  mogelijkheden om deze 
SPUK terug te hevelen naar het 
sportbeleid (incidenteel of structureel)? 

1. Zie antwoord 96 2. Indien, daar is dus nu 
geen sprake van, nodig wordt t.z.t. een 
voorstel aan uw Raad voorgelegd. Mogelijk 
zullen we dat ook betrekken, op voorhand, 
bij totstandkoming nieuw sportbeleid. Dit in 
aansluiting op antwoord 1. 
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90 GBH 1. Blz 6: Investeren in sport en 

bewegen levert een positief 
maatschappelijk rendement op. Toch 
ligt de SROI (2022) in de gemeente 
Heerenveen onder het landelijk 
gemiddelde. Hoe valt dit te verklaren? 
Wordt de SROI elk jaar gemeten? 2. De 
gemeente Heerenveen is eigenaar van 
de ijshockeyhal. In de themarekening 
2023 op blz 118 lezen we de laatste 
ontwikkelingen. Er staat dat de 
ijshockeyhal tot en met Q1 2028 veilig 
is voor gebruik. Betekent dat dat de hal 
veilig gebruikt kan worden tot en met 
2028 om ijshockeywedstrijden (die 
voldoen aan de vereiste vergunningen) 
te organiseren? 3. Uitgaven aan 
topsport vallen buiten de scope (blz 6 
bijlage startnotitie sport en bewegen). 
Valt ijshockey onder topsport of onder 
breedtesport? 4. Vallen uitgaven aan 
de ijshockeyhal binnen de scope van de 
SROI? Zo ja of zo nee, graag met 
toelichting waarom wel/waarom niet. 

Er is geen verklaring voor de lokale SROI 
t.o.v. landelijk. Dit wordt niet meegenomen 
in de weergave van de SROI.  Wel weten we 
dat uitgaven aan topsport buiten de scope 
van de SROI vallen en dat gemeente 
Heerenveen met name lager scoort op stress 
en de nabijheid van voorzieningen.   Een 
hogere SROI betekent niet altijd dat dit 
beter is voor een gemeente: Bij de SROI 
gaat het om de verhouding van de totale 
kosten ten opzichte van de baten. De baten 
worden per gemeenten bepaald op basis van 
het aantal inwoners dat aan de 
beweegrichtlijnen voldoet. In Heerenveen 
voldoet ongeveer hetzelfde percentage aan 
de beweegrichtlijnen als het landelijke 
gemiddelde.   De kosten van de gemeenten 
zijn gebaseerd op de kosten van de sporters, 
verenigingsleden, vrijwilligers en uitgaven 
van de gemeenten en het Rijk aan sport en 
bewegen. Bij veel sporters (gebaseerd op 
het % wekelijkse sportdeelname) en veel 
verenigingsleden (% sportbondlid) zijn de 
kosten van de sporters en vrijwilligers ook 
hoger. In Heerenveen is het percentage 
leden van een sportbond bijna 6%punt 
hoger dan het Nederlandse gemiddelde. 
Hierdoor worden in verhouding meer kosten 
meegerekend van sporters en vrijwilligers 
(aankoop van sportartikelen, schoenen en 
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kleding en contributie of abonnementskosten 
van een sportaanbieder). Daarnaast zijn de 
kosten van de gemeente ook hoger dan 
gemiddeld in Nederland. Dit zorgt in 
verhouding voor hogere kosten, wat zorgt 
voor een lagere SROI.  Er is de meeste 
maatschappelijke winst te behalen als de 
inwoners die nog niet bewegen, aan het 
bewegen kan krijgt.   2. Zie antwoord vraag 
92.  3. In de gemeente Heerenveen zien wij 
IJshockey als breedtesport.  4. Dit betreft 
een extern onderzoek, waarvan de 
gemeente op dit detailniveau geen 
informatie heeft en niet weet welke kaders 
de externe onderzoeker exact heeft 
toegepast. 

89 GBH In het raadsvoorstel startnotitie sport 
en bewegen wordt beleid rondom 
sportaccommodaties alleen 
meegenomen als de maatschappelijke 
inzet van deze accommodaties betreft. 
Wat wordt verstaan onder 
“maatschappelijke inzet van 
accommodaties?” Welke inzet wordt 
niet meegenomen? 

Maatschappelijke inzet van 
sportaccommodaties gaat over hetgeen dat 
op de accommodaties of in kantines 
plaatsvindt.  Het aanleggen van 
accommodaties, het beheer en onderhoud 
etc. valt niet onder maatschappelijke inzet. 
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